
مهدی  جدایی  ماجرای  ملی:  آرمان 
هاشمی نسب از پرسپولیس و پیوستن وی به 
استقلال پس از سال ها نقل محافل شده و البته 
امیر عابدینی در این خصوص شفاف سازی کرد. 

   پروین
علی پروین در خصوص حضور هاشمی نسب 
در استقلال گفت: ۱۰۰ تومان از آقای فتح ا...  زاده 
گرفت رفت. ما همین را می دانیم. من به خدا 
قضیه جعبه سیاه را نمی دانم. آقای عابدینی ۱۰ 
میلیون می داد، آقای فتح ا...  زاده ۱۰۰ میلیون 
می داد. به نظر شما کدام بهتر است؟ بقیه اش 
را خودتان فکر کنید. من پافشاری کردم که آقا 
برو. آقای درخشان و آقای پنجعلی در مغازه ما 
آمدند و گفتند ما را قطر می خواهد، خودم بلیت 
هواپیما گرفتم و سوارشان کردم و گفتم برو. 
چقدر می دادند؟ آن زمان ۴۰۰- ۳۰۰ میلیون. هر 
کسی به ما گفت می رویم گفتیم پول می دهند 
یاعلی. ما پول نداشتیم بدهیم که. بد کردیم؟ 
وی در پاسخ به این سوال که ادعای هاشمی 
نسب جدایی به دلیل محبوبیت وی بوده 
است، گفت: حرف هایی می زنید که به حضرت 
عباس خنده دار است. یک روزی تیم آث میلان 
آمده بود و من همه را جمع کردم و گفتم در 
دارد،  محبوبیتی  یک  هنرمند  مملکت  این 
گر  فوتبالیست یک محبوبیتی دارد. حتی گفتم ا
آقای عابدزاده از من محبوب تر است، باید بدم 
بیاید؟ خودت در مغزت فکر کن. من ۴۰ سال 
است فوتبال را کنار گذاشته ام، این بچه ها از من 
چه می خواهند؟ درست کار کردن این است. 
این  جعبه سیاه را رو کنند. همه می گویند جعبه 
سیاه ولی ما جز این هیچ چیزی نمی دانیم. 
حتی آقای عابدینی... بقیه اش ولش کنید. من  
می گویم وقتی پول هست، من هم بودم می رفتم. 
۱۰ تومان کجا و ۱۰۰ تومان کجا؟ با ۱۰۰ تومان خانه 

خریده و ماشاءا... الان هم زندگی می کند. 
کنش     وا

با  گفت وگو  در  هاشمی نسب  مهدی 
تسنیم، درباره صحبت های روز گذشته علی 
که به حرف های اخیر او پاسخ داده  پروین 
که درباره  گفت: اسمی از ایشان نبردم  بود، 
من صحبت کردند. ایشان بهتر است درباره 
نادر محمدخانی، بهروز رهبری فرد و حامد 
که  کند. عقلانی این است  کاویانپور صحبت 
ایشان پاسخ محمدخانی، رهبری فرد و کاویانپور 
را بدهد. وی در مورد اینکه پروین به صراحت 
به  پول  به خاطر  هاشمی نسب  کرد؛  عنوان 
استقلال رفت. وی تصریح کرد: اشکالی ندارد، 
من چیزی ندارم که قایم باشک بازی در بیاورم، 

بالای بیست سال است که در مورد من حرف 
می زنند، بارها گفته ام به خاطر پول به استقلال 
گر اصرار می کنند  نرفتم و الآن هم تکرار می کنم، ا
هاشمی نسب به خاطر پول از پرسپولیس به 
استقلال رفت، اشکالی ندارد، بگذارید بگویند. 
که صحبت  توقع دارم  امیر عابدینی  از  من 
کند. بازیکن پیشین پرسپولیس و استقلال 
خاطرنشان کرد: این آقا )علی پروین( گفته که 
از  آیا صحبتی  را نبخشد.  هاشمی نسب من 
ایشان کردم که به خودشان گرفته اند؟ برای 
من زیاد مهم نیست چه چیزهایی می گویند، 
گر اصرار می کنند جعبه سیاه باز شود، مطمئن  ا
باشند این اتفاق می افتد، اسم جعبه سیاه روی 
آن است و چیزهای قشنگی از آن در نمی آید. 
هاشمی نسب ادامه داد: من همیشه حرمت 
نگه داشته ام و از این به بعد هم همین کار را 
گر صحبت ها به سمت بی حرمتی  می کنم، اما ا
پیش برود دیگر توقعی از من نداشته باشند و 
نگویند؛ هاشمی نسب چرا این گونه صحبت 
گر می گویند به خاطر پول به استقلال  کرد. ا
رفتم، حقم بود که رفتم. در مورد بحث پول بهتر 

است عابدینی صحبت کند تا حداقل دلم با او 
صاف شود. 

   نظر عابدینی 
توضیحات  پرسپولیس  سابق  مدیرعامل 
مهدی  جدایی  دلیل  درباره  را  کاملی 
هاشمی نسب از این تیم و صحبت های اخیر او 
و علی پروین ارائه کرد. امیر عابدینی در گفت و گو 
با تسنیم درباره مصاحبه های اخیر مهدی 
کاوی دلایل  هاشمی نسب و علی پروین و وا
سرخپوشان  جمع  از  هاشمی نسب  جدایی 
کلمه می گویم. علی  اظهار داشت: فقط یک 
پروین راستش را نمی گوید؛ یعنی علی پروین در 
مورد هاشمی نسب نمی تواند راستش را بگوید. 
هاشمی نسب راست می گوید، اول به خاطر پول 
گر به خاطر پول  نرفت. من این را قسم می خورم. ا
بود مهدی به من می گفت که آقای عابدینی به 
من کم پول می دهی و من می روم. هاشمی نسب 
وقتی در شورای شهر آمد پیش من، به او گفتم 
که پرسپولیس خانه توست و می خواهی بروی؟! 
که دیگر نمی توانم تحمل  گفت  مهدی هم 
کنم و اجازه بدهید من بروم. بعد از آنهم ما هر 

ترفندی بلد بودیم زدیم، ولی نه او کوتاه آمد و 
نه پروین. اصلاً بحث مادی نبود. مهدی اصلاً 
بحث مالی نداشت. این را بهانه ای کرد تا برود. 
اولاً آن موقع اصلاً قرارداد ۱۰ میلیونی نداشتیم و 
از ۱۳ میلیون بالاتر بود. عابدزاده هم بیش ترین 
پول را می گرفت و قراردادش 2۰ میلیون تومان 
بود. هاشمی نسب هم که آن موقع در اوج بود 
کنش به  و اصلاً قراردادش اینقدر نبود. وی در وا
صحبت های مهدی هاشمی نسب که گفته بود 
»عابدینی همه چیز در این باره )جدایی اش از 
پرسپولیس( می داند«، گفت: مهدی بچه بسیار 
آقایی بود. او را من در عشق آباد ترکمنستان 
دیدم. آنجا در تیمش مأمور بود تا علی دایی را 
خنثی کند؛ در آن بازی به نظرم موفق بود. گرچه 
ما آنجا بردیم، ولی او علی دایی را مهار کرد و من 
از نوع بازی اش لذت بردم. بعد از آن بازی من 
مهدی را خواستم و او هم آمد. هاشمی نسب 
بعد در فراز و نشیب قرار گرفت تا علی پروین آمد. 
شما دقت کنید مهدی زودتر از آقای پروین 
آمد. علی آقا وقتی آمد چند نفر را نمی خواست. 
نه فقط هاشمی نسب، بلکه مهدوی کیا را هم 
بچه های  بعضی  واقعاً  یعنی  نمی خواست. 
شاخص را پروین نمی خواست. همان موقع 
یکی از دلایلی که من مهدوی کیا را زود فرستادم 
بوخوم این بود که ترسیدم او در تیم ما اذیت 
شود. هاشمی نسب هم یکی از بچه های قابل 
ترانسفر بود، اما ماند. مدیرعامل سابق باشگاه 
پرسپولیس تصریح کرد: مهدی هاشمی نسب 
و  کلاس  و  بود  خوبی  فوتبالی  مهره  بسیار 
شخصیت داشت، ولی ای کاش من را تهدید 
نمی کرد. امروز که من در مورد هاشمی نسب 
محک نمی خورم. آقای مهدی هاشمی نسب! 
شما چرا راست نگفتید؟ چرا گفتید وحید قلیچ 
نقشی در این ماجرا نداشته است؟ در صورتی که 
وحید قلیچ مقصر اصلی بود. قلیچ خودش گفته 
هاشمی نسب را زده است. هاشمی نسب خیلی 
بچه مؤدبی بود و من آن موقع به این نتیجه 
رسیدم که قلیچ در تیم نباشد و مهدی بماند، 
ولی آقای علی پروین پایش را در یک کفش کرد 
که هاشمی نسب را نمی خواهد. »پس دلیل اصلی 
جدایی هاشمی نسب از پرسپولیس درگیری با 
وحید قلیچ بوده است.« عابدینی در پاسخ به این 
سؤال گفت: بله! مهدی پایش را در یک کفش کرد 
که من نمی توانم بمانم و علی پروین هم گفت که 
او باید برود. من نتوانستم مهدی را قانع کنم که 
بماند و پروین را هم نتوانستم قانع کنم که کوتاه 
بیاید. اصلاً بحث پول نبود، هر کسی بگوید بحث 

پول بود اشتباه می کند، والسلام!
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کاوی یک پرونده؛  وا

نهپروینراستشرامیگویدنههاشمینسب!

دنیامالی: پروژه ساخت ورزشگاه  
در تهران فعلاً متوقف است 

وزیر ورزش و جوانان با یادآوری اینکه پروژه 
ساخت ورزشگاه در تهران از زمان دولت قبل 
متوقف شده است، گفت: طرف خارجی ضمانت 
بانک مرکزی را خواسته که قطعاً در هیچ تامین 
گر تامین مالی  مالی این ضمانت را نمی دهیم و ا
کرات باید تداوم یابد. احمد  مهیا نشود، مذا
دنیامالی در حاشیه جلسه دیروز هیات دولت 
در جمع خبرنگاران اظهار کرد: مهم ترین مشکل 
در مسیر ساخت ورزشگاه جدید در تهران تأمین 
منابع مالی است. وی افزود: طبق برنامه ریزی 
اولیه، قرار بود این منابع از محل صادرات نفت 
تأمین شود، اما پیشنهاد ایران از سوی طرف 
خارجی پذیرفته نشد و پیشنهادات جدیدی داد 
که به هر صورت به نفع کشور نیست. وزیر ورزش 
یادآور شد: از زمان دولت قبل این پروژه متوقف 
شده است. تا زمانی که منابع ملی این پروژه 

مشخص نشود، پروژه متوقف می ماند. 

ویژه

ز  ا بعد  که  م  نا نکو د  ا جو
بیگری  سرمر از  کناره گیری 
استقلال و جدایی از جمع 
آبی پوشان در محافل فوتبالی 
دیده نشده بود، دیروز بعد 
از چند هفته در تمرین سایپا 

یافت.  حضور 

فرزین مهری بازیکن ایرانی 
پ  تو چین  لیگ  ر  د که 
می زند، در دیدار گذشته تیم 
خود برابر تایژو یک سوپر 
گل به ثمر رساند و جایزه 
بهترین گل ماه لیگ چین را 

به دست آورد. 

نفت  یش  لا پا ن  سید ر با 
بندرعباس به شرایط ایده آل 
در لیگ دسته اول شاهد 
خوشحالی های خاص عبدا... 
ویسی کنار زمین و حرکات ویژه 
او که بی شباهت به حرکات پپ 

گواردیولا نیست، هستیم. 

ت
شــ

س نو
عک

        خوشحالی   حضور گل ماه

گفتوگو

سابق  بازیکن  واحدی  نیکبخت  علیرضا 
استقلال و کارشناس فوتبال در مورد شرایط این 

تیم در فصل جاری صحبت کرد. 
    استقلال در شرایطی نامناسب به مصاف 

کتور می رود! ترا
این شرایط را سال ۱۳۸۰ که رولند کخ آلمانی 
سرمربی تیم استقلال بود به عنوان بازیکن تجربه 
کردم. تیم در نیم فصل اول نتایج خوبی گرفته 
بود، اما در نیم فصل دوم به حاشیه رفتیم و 
نتایج ضعیفی گرفتیم و از روی سکو ها شعار های 
تندی داده شد. مشکلات این فصل استقلال 
را می توان از دو جهت بررسی کرد. اول اینکه 
مشکل از سوی بازیکنان است و این جمله 
کلیشه ای عنوان می شود که پیراهن استقلال 
بر تن برخی بازیکنان گشاد است. وقتی تیم 
وارد حاشیه می شود همانند زمانی است که 
انسانی داخل باتلاق افتاده و هر چه دست و 
پا می زند، بیشتر داخل باتلاق فرو می رود. باید 
راهکاری برای تیم در نظر گرفته شود که هر چه 
زودتر استقلال از حواشی خارج شود، بالاخره 
مدیریت باشگاه می تواند راه خروج از باتلاق 
را پیدا کند. استقلال بهترین بازیکنان را در 
اختیار دارد ولی جنس شان جور نیست. این 
هنر سرمربی است که از بازیکنان بازی بگیرد. از 
طرفی باید به موسیمانه زمان و فرصت کافی داد 
تا تیمش را بشناسد. سرمربی آفریقایی استقلال 
کتیک  حداقل سه هفته وقت می خواهد تا تا
خود را در تیم پیاده کند، بنابراین در بازی فردا 
کتور هم نباید انتظاری از وی داشت. یک  با ترا
مقدار سعه صدر داشته باشیم تا او بتواند چم و 
خم تیم را پیدا کند. بالاخره این مربی که پیش 
از این کارنامه خوبی ثبت کرده در استقلال هم 
گر عجول باشیم  می تواند موفق باشد ولی ا
نتیجه عکس می دهد. مشکل بزرگ استقلال 
فقدان بازیکنی است که بتواند در تیم بزرگی 

کند. این موضوع خیلی لطمه زده است. 
   ظاهرا استقلال به باختن عادت کرده!

با کسب اولین پیروزی مشکل استقلال حل 
می شود. به موسیمانه فرصت دهیم و اینکه 
گفتند مگر قحطی مربی است که استقلال از 
آفریقا سرمربی انتخاب کرده، بله الان قحطی 
ل ها نقش اساسی در  مربی است، چون دلا
تعیین سرمربیان و بازیکنان تیم ها بازی می کنند. 
ل ها همه  بدبختی فوتبال ایران است که دلا
کاره فوتبال ما در نقل و انتقالات شده اند. ما 
ل ها بدون هیچ زحمتی  اجازه دادیم تا دلا
بازیکن و مربی جابه جا می کنند. تا زمانی که 
کار  ک نیایند و افراد درست را به  آدم های پا
ل ها به  گیرند، وضعیت اصلاح نمی شود. دلا
دنبال آدم های بله قربان گو هستند و مانع بزرگی، 
رشد و ارتقای فوتبال ما شده اند. آنچه مشخص 
است موسیمانه کار سختی در مقابل دارد ولی با 
اولین پیروزی تیمش ار بحران بیرون می آید و به 
کتور باشد،  گر این پیروزی فردا برابر ترا خصوص ا
استقلال خیلی زود به روز های خوب برمی گردد. 

نیکبخت واحدی: 
مشکل بزرگ استقلال 

 فقدان بازیکنی 
بزرگ است

نایب قهرمانی والیبال نشسته زنان  
سپاهان در جام باشگاه های آسیا 

ایسنا: در آخرین روز از رقابت های والیبال 
که  نشسته زنان قهرمانی آسیا و اقیانوسیه 
در هانگژو چین در حال برگزاری است، تیم 
والیبال نشسته بانوان سپاهان در مرحله 
فینال با شکست برابر شانگهای چین نایب 
قهرمان این رقابت ها شد. رقابت های والیبال 
نشسته بانوان قهرمانی آسیا و اقیانوسیه در 
هانگژو چین در حال برگزاری است و دیروز 
چهارشنبه ۹ آبان در آخرین روز از این رقابت ها 
و در مرحله فینال تیم والیبال نشسته بانوان 
سپاهان به مصاف تیم شانگهای چین رفت و 
گذار کرد و نایب  با نتیجه ۳ بر یک دیدار را وا
قهرمان این رقابت ها شد. بانوان والیبال 
نشسته ایران در ست نخست 2۵ بر 22 و در 
گذار کرد، در  ست دوم 2۷ بر 2۵ نتیجه را وا
ست سوم 2۸ بر 2۶ برابر شانگهای به برتری 
رسید و در ست چهارم نتیجه را 2۵ بر ۱۴ 

گذار کرد و در جایگاه دوم ایستاد.  وا

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
تسنیم:  پنج باشگاه که به دلیل عدم ترخیص بازیکنان شان 
برای حضور در اردوی تیم جوانان ایران، با جریمه مالی و 
محرومیت بازیکن مواجه شدند، به فدراسیون فوتبال معترض 
شدند. کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال دیروز )چهارشنبه( 
بنابر درخواست کمیته جوانان فدراسیون فوتبال، علیه ۱۱ 
باشگاه حکم صادر کرد. طبق این حکم ۱۱ باشگاه به دلیل 
ممانعت از حضور بازیکنان شان در اردوی تیم جوانان ایران، 
بازیکنان  با محرومیت دو جلسه ای  بر جریمه مالی  علاوه 
غایب هم روبه رو شدند. همین موضوع باعث شد باشگاه های 
کمیته  گل گهر به رأی  سپاهان، ذوب آهن، پیکان، فولاد و 
انضباطی فدراسیون فوتبال معترض شوند، زیرا آنها معتقدند 
دعوت به تیم ملی و زمان ترخیص این بازیکنان باید مطابق 
با مقررات بین المللی باشد و نباید براساس سلیقه  سرمربی 
صورت بگیرد. در همین رابطه سرپرست یکی از باشگاه ها به 
تسنیم، اظهار داشت: بعضی توقع دارند ما باشگاه ها بازیکنان 
ج  را استخدام و حقوق آنها را پرداخت کنیم، اما هر زمان و خار
از قاعده آنها را در اختیار رده های ملی تیم ملی قرار بدهیم. 
این توقع بی جایی است که برخی سرمربیان تیم های ملی 
دارند. با این اوصاف پنج باشگاه مذکور با ارسال اعتراض 
که موضوع  کردند  کتبی به فدراسیون فوتبال، درخواست 
محرومیت مورد تجدیدنظر قرار بگیرد. این در حالی است 
که به دلیل  که برای باشگاه های مذکور شائبه ایجاد شده 
پرداخت حقوق کادر فنی برخی تیم های رده سنی تیم ملی 
ج از  براساس زمان اردوها، آنها اردوهای طولانی مدت و خار
مقررات زمان بندی فیفا برگزار و بر همین اساس باشگاه ها را 
ج از زمان تعیین شده، ملزم به ترخیص  ناچار می کنند در خار

بازیکن شوند.

بیــنالمــلل
   هافبک پیشین تیم ملی فرانسه می گوید کریستیانو 
گل زده برسد.  رونالدو قادر نخواهد بود به رکورد هزار 
کریستیانو رونالدو در مصاحبه اخیر با ریو فردیناند، هم 
تیمی سابقش در منچستریونایتد، از رویای خود برای زدن 
۱۰۰۰ گل در دوران حرفه ای قبل از بازنشستگی صحبت کرد. 
این بازیکن ۳۹ ساله گفت: می خواهم به رکورد هزار گل زده 
گر مصدومیتی نداشته باشم، برایم خیلی مهم است  برسم. ا
بتوانم به رگورد هزار گل زده برسم. رونالدو در حال حاضر 
۹۰۷ گل زده است و ۹۳ گل دیگر می خواهد تا به رکورد هزار 
گل زده برسد. البته ستاره پرتغالی سه شنبه شب در دیدار 
با التعاون در جام پادشاهی عربستان پنالتی از دست داد و 
نتوانست به رکورد ۹۰۸ گل زده برسد. او فصل گذشته ۵۰ گل 
برای تیمش در تمام رقابت ها به ثمر رساند و بنابراین تنها به 
دو فصل دیگر برای رسیدن به رکورد هزار گل زده نیاز دارد اما 
پتی معتقد است که ستاره پرتغالی با توجه به نزدیک شدن 
به چهل سالگی، نمی تواند به این رکورد برسد. امانوئل پتی  
گر تا ۴2 سالگی در عربستان  گفت: کریستیانو رونالدو حتی ا
بازی کند به رکورد هزار گل زده نخواهد رسید. او در این سن 
نمی تواند هر فصل ۴۰ گل به ثمر برساند. من انتظار ندارم که 
او بتواند به رکورد هزار گل زده برسد. رونالدو به زودی ۴۰ ساله 
می شود ولی همچنان در نوک خط حمله تیمش در النصر 
بازی می کند. النصر عصر جمعه در دیداری حساس در لیگ 
عربستان به مصاف الهلال خواهد رفت که به تازگی نیمار را 

در ترکیب تیمش می بیند.

کتور؛جدالمدعیان! استقلال-ترا
کتور در تقابلی از هفته دهم  آرمان ملی: استقلال و ترا
لیگ برتر فوتبال از ساعت ۱۷:۴۵ روز پنجشنبه در ورزشگاه 

شهر قدس به دیدار هم خواهند رفت. 
   تقابل 

کتور جزو دیدنی ترین جدال های  تقابل استقلال و ترا
فوتبالی چند سال اخیر در لیگ برتر بوده است؛ اما نبرد دو 
تیم در طول تاریخ نیز از جذابیت خاصی برخوردار بوده و 
قدمتی چندین دهه ای دارد. دو تیم در طول تاریخ ۵۶ بار 
به مصاف یکدیگر رفته اند که 2۷ بازی با برتری آبی پوشان 
به پایان رسیده و تی تی ها در ۱۴ مسابقه پیروز بوده اند؛ 
کتور نیز با نتیجه  ۱۵ دیدار از رویارویی های استقلال و ترا
مساوی به پایان رسیده است. در مجموع این بازی ها ۱۴۹ 
گل بین دو تیم ردوبدل شده که ۹۱ گل سهم استقلال و ۵۸ 
کتوری ها بوده است. ۳2 مسابقه بین دو تیم  گل سهم ترا

در چارچوب لیگ برتر برگزار شده که ۱۳ بازی را استقلال 
کتور و ۹ بار هم نتیجه مساوی به  برده، ۱۰ مسابقه را ترا
دست آمده است در جدال های لیگ برتری استقلال و 
کتور ۸2 توپ از خط دروازه 2 تیم عبور کرده که ۴2 گل از  ترا

آن استقلال و ۳۵ گل سهم تبریزی ها بوده است. 
   استقلال 

پیتسو موسیمانه، سرمربی تیم فوتبال استقلال در 
گفت: یک بازی سخت  نشست خبری پیش از بازی 
داریم و متاسفانه یکسری مسائل به نفع ما نیست. ما 
نتایج خوبی نگرفته ایم و امیدواریم که بتوانیم نتایج 
را تغییر دهیم. ما نیاز داریم که بازیکنان به اعتماد به 
نفس کامل برسند و از لحاظ ذهنی آماده شوند و این کار 
آسانی نیست. در شرایط سختی هستیم، اما ان شاءا... 
همه چیز درست می شود. موسیمانه در ارزیابی از تیم 

کتور هم گفت: آنها خوب بازی می کنند و تیم خوبی  ترا
دارند، در حمله خوب هستند و باید منتظر آنها باشیم 

و احترام بگذاریم. 
کتور    ترا

کتور پیش از  گان اسکوچیچ، سرمربی تیم فوتبال ترا درا
بازی با استقلال تهران اظهار کرد: انتظار بازی خیلی خوبی 
را دارم و با حریف محکم و مقتدری بازی داریم هرچند 
نتایج استقلال نسبت به فوتبالی که بازی می کند، ضعیف تر 
کتور افزود: عملکرد استقلال در بازی ها  است. سرمربی ترا
خوب است ولی نتوانسته اند نتایج خوبی کسب کنند. 
امیدوارم شاهد فوتبال خوبی باشیم. علیرضا آرتا و سید 
مهدی حسینی را به دلیل مصدومیت در اختیار نداریم 
ولی بقیه بازیکنان آماده هستند. ما در مقایسه با سایر 

دیدارها، نیمکت تکمیل تری داریم و دستم بازتر است. 

آقای خاص هنوز هم داور انگلیسی نبرد 
تیمش سابقش برابر سویا در فینال رقابت های 
کامی جالوروسی می داند.  لیگ اروپا را مسبب نا

   رقابت اروپایی 
کامی های تلخ ژوزه مورینیو در  از نا یکی 
، باخت رُم تحت هدایت او برابر  سال های اخیر
سویا در فینال رقابت های لیگ اروپا سال 2۰2۳ 
که با تصمیماتی جنجال آفرین از سوی  بود 
آنتونی تیلور داور انگلیسی بازی همراه بود. 
در آن بازی تیلور از اعلام یک پنالتی آشکار به 
سود تیم ایتالیایی خودداری کرد. تصمیمات 
تیلور اعتراض شدید مورینیو را در پی داشت و 
باعث شد که او از داور کارت قرمز بگیرد. سرمربی 
حال حاضر تیم فنرباغچه در مصاحبه با شبکه 
اسکای اسپورتس انگلیس اظهار داشت: هر 
وقت که در رقابت های اروپایی بازی داریم، 
احساس می کنم که قرار است به دردسر بیفتم. 

من با رم یک فینال را به شیوه ای باختم که هنوز 
نمی توانم آن را بپذیرم و از آن زمان تا الان فکرم را 
مشغول کرده است. به نظر غیرمنصفانه بود. در 
گر قرار به مجازات باشد، یک بار مجازات  فوتبال ا
می شوید و بعد از آن باید همه چیز به حالت قبل 
برگردد، اما در مورد من این طور نبود. ما را به 
خاطر یک پنالتی که VAR در دقیقه ۹۴ به لیل 
تقدیم کرد، از مرحله مقدماتی لیگ قهرمانان 
اروپا بیرون انداختند، صحنه ای که VAR فقط 
می توانست آن را ببیند. می دانم این نبردی 

است که هرگز در آن پیروز نخواهم شد. 
   رفتار یوفا 

آقای خاص سپس مدعی شد که رفتار یوفا 
با او نسبت به دیگر مربیان فوتبال اروپا متفاوت 
و تبعیض آمیز است. او ادامه داد: حق دارم 
همان گونه با من رفتار شود که با دیگر مربیان 
می شود. در زمین بازی فرقی ندارد که شما 

لیونل مسی باشید یا بازیکنی که اولین بازی اش 
را انجام می دهد. قوانین برای مسی و یک 
بازیکن جوان و تازه کار یکسان است. در مورد 
مربیان هم همین طور است. نباید فرقی داشته 
باشد که شما کارلو آنچلوتی باشید یا یک مربی 
تازه کار. با آنچلوتی هم باید همان طور رفتار کنید 
که با یک مربی جوان. این همان چیزی است 
که من هم می خواهم و نه فقط برای خودم، 
بلکه برای همه. انتظار ندارم با من رفتاری 
خاص و تبعیض آمیز صورت بگیرد. من صداقت 
گر کار اشتباهی انجام  می خواهم، فقط همین. ا
دهم، مجازات می شوم و تاوانش را می دهم اما 
وقتی مرتکب اشتباهی نشده ام، بگذارید در 
آرامش کارم را انجام دهم. این شرایط فقط کار 

ما را سخت و سخت تر می کند. 
   افتخارات چلسی 

آقای خاص به واسطه افتخاراتی که با چلسی 

کسب کرد، از مربیگری در لندن خاطرات خوبی 
دارد طوری که حتی تجربه تلخ مربیگری اش 
در تاتنهام باعث نشده که او قید بازگشت به 
پایتخت انگلیس را بزند. مورینیو گفت: لندن 
مانند خانه من است و امیدوارم که یک روز 
دوباره به آنجا برگردم. با این حال من هرگز 
به تیمی نخواهم رفت که برای فرار از سقوط 
می جنگد. راستش به نظر من مربیگری در تیمی 
که در خطر سقوط قرار دارد به مراتب سخت تر از 
مربیگری با یک تیم برای کسب جام است. من 
الان دیگر در مقطعی از حرفه مربیگری ام هستم 
که دوست دارم همیشه خوشحالم باشم اما در 
این مقطع هم هر وقت که در رقابت  های اروپایی 
حضور داریم، اتفاقاتی رخ می دهم که مدام مرا 
دیوانه می کند. با این حال دوست ندارم منظورم 
را اشتباه متوجه شوید. در حال حاضر کسی 

نمی   تواند مرا از فنرباغچه جدا کند. 

شرایط سخت سرخابی ها در آسیا 

پرسپولیس برای لیگ برتر تیم خوبی دارد، اما در لیگ 
نخبگان شرایط فرق می کند و با تیم های متمول عربستانی و 
حاشیه خلیج فارس روبرو هستیم که چندین برابر تیم های 
ما برای یک بازیکن هزینه می کنند. عملکرد پرسپولیس 
و استقلال در لیگ نخبگان عادی و قابل پیش بینی بود. 
الغرافه و دیگر تیم های قطری و اماراتی، ارزش بازیکنانشان 
چندین برابر تیم های ایرانی است. استقلال و پرسپولیس 
شرایط بسیار سختی برای مقابله با تیم های آسیایی دارند 
و بازی در لیگ نخبگان تفاوت بسیار زیادی نسبت به 
بازی های داخلی و لیگ برتر دارد. قطعاً پرسپولیس در لیگ 
برتر امسال شرایط بهتری را تجربه خواهد کرد، اما در آسیا به 
جایی نخواهد رسید، زیرا از نظر بودجه ای با تیم های عربی 
یکسان نیست و آن ها با بازیکنان خارجی و گران قیمتشان 
در سطوح بالاتری قرار دارند. نباید فکر کنیم که این مسائل 
ساده و سطحی است و واقعاً تیم های عربی در حال هزینه 
کردن و کار کردن روی فوتبال کشورشان هستند. استقلال 
و پرسپولیس باید تمرکزشان را روی لیگ برتر بگذارند چون 
در آسیا به جایی نمی رسند و در مسابقات اخیر این موضوع 
به همگان ثابت شده است. نباید منتظر معجزه یا شانس 
و اقبال باشیم. برای شرایط ناراحت کننده تیم استقلال و 
هواداران پرشمار این تیم متأسف هستم زیرا استقلال یک 
، بزرگ و پرطرفدار در فوتبال ایران است و نباید  تیم ریشه دار
در این احوالات قرار داشته باشد و امیدوارم به زودی به 
حالت قبلی خود برگردند. استقلال در این شرایط بحرانی 
کتور و الهلال عربستان دارد و  بازی های سختی مقابل ترا
باید تلاش کنند هر چه زودتر با موسیمانه سرمربی آفریقایی 
جدیدشان شرایط را عوض کنند تا در حالت عادی و مطلوب 
بازی های داخلی قرار بگیرند و بتوانند نتایج خیلی بهتری 
کسب کنند. وقتی فصل شروع می شود، تیم های پرسپولیس، 
کتور روی کاغذ و در ذهن فوتبالی ها به  استقلال، سپاهان و ترا
عنوان مدعیان قهرمانی در جام ها به شمار می روند که البته 
همینطور هم هست و در سالیان اخیر رتبه های اول به این 
چهار تیم اختصاص داده می شود. استقلال که در شرایط 
خوبی قرار ندارد و سپاهان نیز در آن روند همیشگی در آسیا 
کتور در سال جدید با بازیکنان خوبی  و لیگ قرار ندارد. ترا
که جذب کرده وضعیت خوبی دارد و جزو مدعیان قهرمانی 
گر پرسپولیس همین روند خوب و مطلوب خود را  است، اما ا

در فوتبالِ ایران ادامه دهد، قهرمان لیگ برتر خواهد شد.

ادموندبزیک
کارشناسفوتبال

مورینیو: هنوز قبول باخت رُم در فینال لیگ اروپا برایم سخت است


